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گفتگو

کورش شرفش�اهي: مدتي اس��ت که در فضاي مجازي 
فيلمي در خصوص س��که هاي پرس شده هولوگرام دار 
منتشر مي شود که بيانگر تقلب در اين نوع بسته بندي 
است. در اين فيلم فردي يکي از پرسهاي سکه هولوگرام 
دار را باز مي کند که در آن دستکاري شده و نه تنها وزن 
سکه طلا درست نيست بلکه در طلا بودن آن نيز شبهه 
وارد مي کند. آن فرد اعلام مي کند که پرس سکه را باز 
کرده و پس از آنکه متوجه اشکال و تقلب در آن شده، با 
شماره تلفن روي بسته تماس گرفته تا احقاق حق کند، 
ام��ا آن ف��رد انتق��اد کرده که چرا پرس را باز کرده اند و به 
همين دليل پاسخگو نيست و هنگامي که آن فرد اعلام 
ميکند که اين مش��کل را در فضاي منتش��ر خواهد کرد، 
تهديد به ش��کايت مي ش��ود. فردي که در فيلم صحبت 
ميکند، خبر مي دهد که با تشکل مربوطه تماس گرفته 
اما مسوولان تشکل صنفي به جاي آنکه پيگير موضوع 
شوند، حق را به کسي داده اند که آن بسته بندي را ايجاد 
کرده و آن تش��کل صنفي نيز از بازکردن بس��ته بندي 
س��که انتقاد کرده اس��ت. اکنون سوال اينجاست که چرا 
خريداران حق ندارند پرس سکه ها را باز کنند و چه اتفاقي 
مي افتد که به جاي فروش طلا، کلاه سر مردم گذاشته 
مي ش��ود. البته درس��ت يا غلط بودن مشخص نيست به 
همي��ن دلي��ل و براي اينکه بدانيم اين فيلم تا چه اندازه 
درست است و راهکار چيست، با محمد اسدي جوزاني 
، ريي��س انجم��ن پخش کنندگان طلا و جواهر گفتگو 

کرديم که در ادامه آمده است.
= نظر ش�ما در خصوص فيلم تقلب در س�که هاي  ���

پرسي چيست؟
نکته مهم اينجاست که امروزه سکه طلا به منبع کسب 
درآم��د ب��راي خيلي ها تبديل ش��ده و همين امر امکان 
سواس��تفاده را بيش��تر ميکند. درگذشته که قيمت سکه 
منطقي بود، مردم در بسياري از مراسم ها به جاي پول يا 
کالا، سکه طلا مي دادند و براي آنکه بتوان آن را مديريت 
کرد، سکه هاي ربع، نيم، تمام سکه و ابعاد بزرگتر وجود 
داش��ت. تا آنکه طلا گران ش��د و چون مردم توان خريد 
آن را نداشتند، حجم طلا از ربع سکه کوچکتر شد و آنها 
را در پرس ه��اي مخص��وص عرضه ميکردند. اما پس از 
آن سکه هاي استاندارد نيز به صورت پرسي عرضه شد 
تا خريدار نتواند با لمس سکه به واقعي يا تقلبي بودن آن 
پي ببرد. البته از همان روزها مردم به اين کارتها اعتماد 
کردند و هنگامي که صحبت از سکه مي شد، کافي بود که 
در اين بسته ها باشد تا هم خريدار و هم فروشنده با خيال 
راحت معامله کنند. اما چون اين بسته ها را نمي توان باز 
کرد، تقلبي بودن آن را نمي توان اثبات کرد مگر آنکه به 
دفتر پرس کننده سکه يا تشکل مربوطه که هولگرام را 
صادر مي کند مراجعه شود و در حضور آنان بسته بندي باز 
شود. بنابر اين مي بينيم که رسيدن به درست يا نادرست 
بودن س��که هاي پرس��ي بسيار دشوار است و هفت خان 

رستم را بايد طي کرد.
��� ب�ه چ�ه دليل س�که ها را پ�رس کردند؟ مگر تقلبي 
ص�ورت گرفت�ه ب�ود که س�که طلا را در بس�ته بندي 

گذاشتند؟
اگر س��که تقلبي نباش��د، دليلي بر پرس کردن آن وجود 
ندارد. فردي مراجعه ميکند و سکه طلا را پس از بررسي 
مي خ��رد. بدي��ن معنا که خري��دار مي تواند وزن، عيار و 

شرايط سکه طلا را با دقت بررسي کند، اما اکنون مردم 
ش��کل س��که داخل بسته را مي خرند و هرگز نمي توانند 
باور داشته باشند که سکه چه وضعيتي دارد. نکته ديگر 
اينکه نظارتي هم در مسير پرس کردن سکه وجود ندارد 

که اين نقص بزرگي است.
��� اعتب�ار س�که هاي پرس ش�ده چگونه مش�خص 

مي شود؟
س��که طلاي پرس��ي اعتباري ندارد زيرا قابل بررس��ي 
نيست. شما هرگز نمي توانيد يک سکه پرسي را از نظر 
وزن و عيار بررس��ي کنيد، بلکه هولوگرامي که اتحاديه 
امتياز آن را به برخي ها داده ، ملاک اعتبار سکه طلاست. 
اگر واقعيت را بپذيريم به دليل آنکه پرس کردن س��که 
در يک چرخه رس��مي و قانوني صورت نمي گيرد، س��ود 
ناشي از هولوگرام فروشي، انگيزه اي براي پرس کردن 
سکه ها شده است. در صورتي که روش درست اين است 
که هرگاه مي خواهند س��که را پرس کنند، نمايندگاني 
از دادس��تاني، ناظر اتحاديه، نماينده مصرف کنندگان، 
نماينده پخش کنندگان طلا و دس��تگاههاي مربوطه 
حضور داش��ته باش��ند تا بر مسير پرس کردن سکه طلا 
نظارت داش��ته باش��ند. نتيجه آن مي ش��ود که آقايان 
مي گويند اگر پرس باز شود، سکه داخل آن اعتبار ندارد 
و اگر تقلبي باشد، فرد پرس کننده پاسخگو نيست. بنابر 
اين اگر بگوييم که پرس و هولوگرام اعتبار دارد و سکه 
طلاي آن ارزشي ندارد، بي راه نگفته ايم. بايد بپذيريم 

که کار از ريشه اشکال دارد. 
��� اشکال از کجاست؟

اش��کال در اينجاس��ت که هرگز نمي توان تقلبي يا غير 
تقلبي س��که بس��ته بندي را اثبات کرد. اکنون از ش��ما 
مي پرسم که اگر فرد سودجويي يک تکه فلز تقلبي را با 

يک بسته بندي سکه به دفتري که آن را بسته بندي کرده 
ببرد، آيا آن مرکز بايد بپذيرد؟ اگر اين روال باب ش��ود، 
از فردا سودجويان راه مي افتند و پرسها را باز مي کنند و 
سکه هايش را بر مي دارند و با يک تکه فلز تقلبي ادعاي 
پول مي کنند؟ بنابر اين کار از ريشه اشکال دارد. از سوي 
ديگر هيچ تفاوتي بين سکه طلاي پرس شده و قوطي 
کنس��رو وجود ندارد. وقتي يک قوطي کنس��رو را باز و 
مش��اهده مي کنيم که خراب ش��ده، به فروشنده مراجعه 
مي کنيم و بدون دردسر پس مي دهيم زيرا کارخانه اي 
که کنس��رو را عرضه کرده، س��لامت آن را تاييد کرده 
است. چه دليلي دارد که وقتي پرس سکه را باز مي کنيم 

بگويند پاسخگو نيستيم؟ اين روال خطرناکي است و اگر 
باب بش��ود، قوطي کنس��رو، پنير، شير و هر آنچه داخل 
بس��ته بندي عرضه مي ش��ود، قابل پس دادن نخواهد 
بود و کارخانه ها مي توانند اعلام کنند که زماني شير يا 
کنس��رو يا هر بس��ته بندي ديگري را پس ميگيرند که 

بسته آن باز نشده باشد.
��� چ�را مس�وولان صن�ف طلا اين حساس�يت را حل 

نمي کنند؟
هم��ه چي��ز از بي قانوني به وج��ود مي آيد. هنگامي که 
هولوگرام مي فروشند و منافعي برايشان ايجاد مي شود، 
اشکال از همان جا شروع مي شود. مگر مي شود هنگام 
تعريف هولوگرام، اين مشکلات را درک نکرده باشند؟ 
فرض بگيريم که آن زمان متوجه نشدند، اما امروز که 
متوجه شدند، چرا همچنان هولوگرام مي فروشند. بدتر 
اينکه وقتي صداوس��يما در اين خصوص گزارش تهيه 
ميکن��د به س��راغ نماينده صنف طلا م��ي رود، به جاي 
آنکه راهکار اساسي براي آن بينديشند و به مردم قول 
بدهند که مش��کل را برطرف مي کنند، به دوربين خيره 
مي شوند و در مقابل چشم مردم تاکيد مي کنند که اگر 
پرس س��که را باز کنيد، س��که داخل آن ارزش ندارد. 
معناي اين جمله اين است که سکه طلاي شما ارزش 
ندارد بلکه بس��ته بندي آن ارزش دارد زيرا اگر از بس��ته 
بندي جدا ش��ود، ديگر ارزش ندارد و اگر تقلبي باش��د، 

قابل پيگيري نيست!!
��� چرا شما به عنوان رييس انجمن پخش کنندگان 
طلا وجواهر نس�بت به هولوگرام فروش�ي اعتراض 

نمي کنيد؟
اگر بخواهيم طلا را تعريف کنيم، فقط يک کلمه مافيا 
را مي توان به کار برد. اگر امروز يک نفر جرات داش��ته 

باشد نسبت به اين قبيل موارد اعتراض کند، به سادگي 
کنارش مي گذارند و به ديگر اعضاي صنف اعلام ميکنند 
که بايد فلان کس را تحريم کنند. بنابر اين فرد را وارد 
به سکوت مي کنند. به همين دليل است که هيچ کس 
در صنف طلا و جواهر اعتراض نمي کند زيرا به سادگي 
منزوي مي ش��ود. اين مس��اله براي خود من پيش آمده 
و نتيجه اعتراضهايي که کرده ام بلاهايي اس��ت که به 

روزگارم آورده اند.
��� بنابر اين هيچ کاري نمي شود کرد. به نظر شما بايد 

اجازه داد همه چيز همين گونه بماند؟
من از تمام آقايان س��وال مي کنم که پرس کردن س��که 
چه امتيازي دارد؟ چرا بايد کاري کنند که خريدار نتواند 
مطمعن شود که سکه طلاست يا حلبي مي  خرد؟ يکي 
از جدي ترين اشکالات به بانک مرکزي وارد است. چرا 
بانک مرکزي نسبت به توزيع سکه هاي پرسي بررسي 
نمي کند؟ چرا تاکنون تعزيرات در اين بحث وارد نشده و 
به صورت نمونه پرس چند سکه را باز نکرده تا همه چيز 
روشن شود؟ متاسفانه بي توجهي به حقوق مردم عادي 
شده است. امروزه يک مدل خودرو تويوتا يا فولکس واگن 
يک اش��کال جزيي دارد و مس��وولان اين کارخانه هاي 
ب��زرگ فراخوان مي زنند و اعلام مي کنند که خريداران 
براي رفع اشکال به نمايندگي ها مراجعه کنند. آيا تاکنون 
در مورد س��که هاي پرس ش��ده اين اتفاق افتاده است؟ 
فرض بگيريم که اش��کالي در يک نوع س��که وکيوم با 
برند خاصي وجود دارد يا س��وتفاهمي پيش آمده باش��د، 
آيا فردي که اين س��که ها را پرس کرده، آنقدر معرفت 
دارد که اين فراخوان را بزند و آيا مي تواند بدون بازکردن 

وکيوم ها سلامت آن را اثبات کند؟
��� يکي از دلايلي که س�که طلا را داخل وکيوم پرس 
مي کنند، زيبايي آن براي دادن هديه اس�ت که مورد 
اس�تقبال مردم نيز واقع ش�ده است. نظر شما در اين 

مورد چيست؟
اين حرف درستي است و اشکالي هم ندارد که بخواهند 
س��که را داخ��ل وکي��وم پرس کنند ت��ا هديه بدهند. اما 
راهکار اين نيست که امتياز هولوگرام بفروشند و آن را 
در انحصار عده خاصي قرار دهند و هيچ کس هم حق 
باز کردن وکيوم را نداش��ته باش��د. امروزه ش��ما به مغازه 
ادوکل��ن ي��ا چيني يا لوازم خانگي مي رويد و مي خواهيد 
يک��ي از اي��ن کالاه��ا را هديه ببريد. آيا آنها را به ش��ما 
وکيوم شده مي دهند و اعلام مي کنند که اگر از وکيوم 
باز کنيد از نظر ما ارزش��ي ندارد. اين طور نيس��ت. مغازه 
دار آن کالا را به شما نشان مي دهد و پس از آنکه مورد 
تاييد خريدار واقع شد، آنگاه آن را کادوپيچ مي کند و به 
مش��تري مي دهد. مصرف کننده هم براي ديدن کادو 
مي تواند آن را باز کند. با سکه طلا هم مي توان همين 
رفتار را داش��ت. يعني فردي که س��که مي خرد، مي تواند 
به مغازه مراجعه کند و از فروش��نده بخواهد که س��که را 
وکيوم کند تا براي هديه دادن تزيين ش��ود. با اين کار 
امکان هر گونه سواستفاده از بين مي رود. وقتي صدها 
راهکار وجود دارد که بتوان جلوي رانت، فساد و باندبازي 
را گرفت، چرا وکيوم و هولوگرامي را تعريف مي کنند که 

مادر رانت، فساد و باندبازي است؟
��� آي�ا وکي�وم ک�ردن س�که، باع�ث گرانتر ش�دن و 

ارزشمندي آن مي شود؟

اين هم يکي از نکات جالب توجه اس��ت که مس��وولان 
بايد به آن پاسخ بدهند. وقتي ماشين مي خريم مي گويند 
به اين دليل گرانتر اس��ت که وس��ايل اضافه مانند ضبط 
صوت، باند، روکش صندلي و مواردي از اين دست دارد. 
وقتي مي خواهيم خانه بخريم مي گويند کف سراميک 
اس��ت يا ديوارها رنگ ش��ده يا اجناس��ي که در آن به کار 
رفته از نوع مرغوب است و همين ها دليل گرانتر بودن 
خانه است. در حالي که وکيوم کردن سکه هيچ تاثيري بر 
قيمت آن نمي گذارد. اکنون آقايان توضيح دهند که چرا 
هزينه مي کنند ولي بابت آن هيچ هزينه اي نمي گيرند؟ 
در شرايطي که بخش خصوصي بابت يک ريال هزينه 
کرد، انتظار سود دارد، چرا وکيوم کردن سکه بدون چشم 
داش��ت بوده اس��ت. همه اينها سوالاتي است که نياز به 

پاسخ داد و مهمتر اينکه باعث نگراني مي شود.
��� پيشنهاد شما به خريداران سکه طلا چيست؟

جمله معروفي وجود دارد که زبان زد تمامي فروشندگان و 
توليدکنندگان است. آنها مي گويند هميشه حق با مشتري 
اس��ت. اما در کش��ور ما تنها کسي که حق ندارد، مشتري 
است. آيا اين حق مشتري نيست که بداند بابت سکه طلا 
پول مي دهد يا حلبي مي خرد؟ تصور کنيد که فردي صدها 
سکه وکيوم شده خريداري کرده و يک باره خانه اش آتش 
مي گيرد و وکيوم ها مي سوزد. اگر داخل اين وکيوم ها طلا 
نباشد و به مردم آهن رنگ شده فروخته باشند، آن فرد همه 
چيزش را يک شبه از دست داده است. بنابر اين مردم بايد 
هوشيار باشند و از اين پس سکه وکيوم شده را نخرند. اگر 
مقداري فکر کنيم و مثال آتش گرفتن را در ذهن تداعي 
کنيم، هرگز نبايد س��که طلاي وکيوم ش��ده بخريم. چه 
اش��کالي دارد که س��که طلا را بخريم و مانند گذش��ته در 

قوطي هاي زيبا بگذاريم و به عزيزانمان بدهيم؟
��� به نظر ش�ما چند درصد از س�که هاي وکيوم ش�ده 

بازار تقلبي است؟
اين س��وال قابل جواب دادن نيس��ت زيرا امکان بررسي 
سکه ها وجود ندارد. اگر بگوييم همه سکه ها تقلبي است 
با آنکه بگوييم همه س��که ها طلاس��ت، هر دو مي تواند 
مصداق داش��ته باش��د زيرا حق نداريم سکه ها را از بسته 
بندي ه��اي وکيوم بي��رون بياوريم. وقتي نمي توانيم از 
روي بس��ته بندي اثبات کنيم که س��که ها طلاس��ت، 
مي تواند هرچيز ديگري باش��د همان طور که مي تواند 

طلا باشد.
��� اين گفتگو نتيجه اي نداشت و به نظر مي رسد بازار 
سکه و طلا به روال خودش در وکيوم سکه ادامه خواهد 

داد. آيا همين طور است؟
مشکل در اين است که نسبت به مفسدان برخورد خوبي 
ص��ورت نمي گيرد. بس��ياري از رانت ها، زدوبندها، باند 
بازي ها و مافيايي که در کشور ما وجود دارد، اگر در هر 
کشور ديگري بود، مجازاتهاي سنگيني براي آن متخلف 
تعريف و اجرا مي کردند. اما در ايران فقط و فقط شاه دزد 
مجازات مي شود. اختلاس بايد سه هزار ميلياردي باشد 
تا متخلف، محاکمه علني و اعدام ش��ود. اما انتخاب با 
مردم است. اگر مردم از همين امروز تصميم بگيرند که 
سکه وکيوم شده نخرند، همه چيز تغيير مي کند. مردم 
مي توانند هنگام خريد سکه از فروشنده بخواهند وکيوم 
آن را باز کند و س��که طلا به آنان بفروش��د، سکه اي که 

قابليت لمس کردن و تشخيص داشته باشد. 

اسدي جوزاني در گفتگو با تجارت نسبت به شیوه عرضه سکه ها ابراز نگراني کرد؛

هندوانه  دربسته سکه های وکیومی

رشد ۴درصدي فروش در بيمه ايران
محس��ن پورکيان��ي مديرعامل و رييس هيئت 
مديره ش��رکت بيمه ايران از رش��د ۴درصدي 
ف��روش در بيم��ه ايران خبر داد و گفت: با توجه 
به خسارت هاي وارد شده در سال گذشته چنين 

رشدي دور از تصور بود.
محس��ن پورکياني در حاش��يه فاينکس يازدهم 
در گفت وگ��و با خبرن��گار اقتصادآنلاين درباره 

نوسانات ارز و تاثير آن بر شرکت بيمه ايران اظهار کرد: التهابات گذشته تاثيري 
در فعاليت اين شرکت نداشته و نخواهد داشت.

وي در ادامه خاطر نشان کرد: بيمه ارز امکان پذير نيست و با صحبت هاي اخير 
رييس کل بيمه مرکزي اجراي اين کار عملياتي نخواهد بود.

وي سال گذشته را به عنوان سالي پر فراز و نشيب در وضعيت مالي اين شرکت 
ارزيابي و خاطرنشان کرد: در سال۹۶ بسياري از بنگاه هاي بزرگ نتوانستند حق 

بيمه خود را بدهند اما بيمه ايران متعهد به پرداخت خسارت آن ها بود.
پورکيان��ي ادام��ه داد: از جمل��ه يک��ي از بنگاه داران ۱۸۰۰ميلي��ارد تومان از حق 
بيمه خود را پرداخت نکرد و ش��رکت را در تنگاي مالي قرار داد اما خوش��بختانه 
توانستيم عمده خسارت هاي بيمه گذاران را به موقع پرداخت کنيم چنانچه حدود 

۱۵۰۰ميليارد تومان خسارت پرداخت شد.
مديرعامل بيمه ايران با اش��اره به رش��د ۴ درصدي فروش تصريح کرد: زماني 
که چنين خس��ارتي به ش��رکت بيمه وارد مي ش��ود توقع اين اس��ت که وضعيت 
فروش منفي شود؛ اما خوشبختانه توانستيم از محل ساير رشته ها اين خسارت 

را جبران کنيم.
وي درباره جذب رش��ته هاي س��ود ده در س��ال جاري توضيح داد: در سال گذشته 
عامدانه ۱۶درصد در رش��ته درمان منفي ش��ديم اما رش��ته هاي سود ده بسياري 

را جذب کرديم.
پورکياني درباره چشم انداز فعاليت اين شرکت در سال جاري اضافه کرد: تمرکز 
ما در سال۹۷ بر روي بخش فروش بيمه هاي زندگي است که در ۶ ماه اول نياز 

به سازماندهي جديد دارد و مقدمات اين کار انجام شده است.

تحقق 99/۴ درصدي پرتفوي
 بيمه نوين و ثبت بالاترين سطح رشد

نخس��تين نشس��ت سراسري مديران ستادي و 
رؤساي شعب بيمه نوين در سال ۱۳۹۷ با حضور 
مديرعامل، اعضاي هيأت مديره و معاونان اين 
شرکت و دبيرکل سنديکاي بيمه گران ايران به 

عنوان ميهمان اين گردهمايي برگزار شد.
ب��ه گ��زارش روزنامه تجارت به نق��ل از روابط 
عمومي بيم��ه نوي��ن، حس��ين کري��م خان زند 

مديرعامل اين شرکت با اشاره به تحقق ۹۹.۴ درصدي پرتفوي اين شرکت در 
سال ۹۶ گفت: بيمه نوين در سال گذشته بالاترين منحني رشد از زمان تأسيس 
تاکن��ون را تجرب��ه ک��رد که حاصل کار گروه��ي و برنامه ريزي هدفمند در بهره 

گيري از فرصت هاي کوچک بوده است. 
وي در ادامه افزود: اين رش��د به عنوان هدف در بيمه نوين با گام هاي صحيح 
و حس��اب ش��ده و صرف زمان معقول بدون پذيرش کارهاي هيجاني رخ داده 
اس��ت و تحقق ۹۹.۴ درصدي پرتفوي با ضريب ۵۰ درصدي خس��ارت در س��ال 
گذشته حاکي از مطالبه و تلاش براي رشد معقول، بدون اشتباه استراتژيک در 

پذيرش ريسک است.
مديرعام��ل بيم��ه نوين با اش��اره به ش��رايط اقتص��ادي و وضعيت رقابت در بازار 
کنوني خاطرنش��ان کرد: واقعيت اقتصاد کنوني در کش��ور رکود و تورم اس��ت، در 
اين بين شرکتي موفق عمل خواهد کرد که تغييرات را شناسايي و با آن منطبق 
شود. اين انطباق و هماهنگي بايد با سرعت و پيش از تبديل شدن به بحران از 

طريق اولويت بندي در اجراي اقدامات کارآمد باشد.
وي همچنين تصريح کرد: در اقتصاد فعلي دنيا ماندگاري مطرح اس��ت و رش��د 
براي کسب و کارها نه يک انتخاب بلکه يک ضرورت است. در چنين شرايطي 
بايد از فرصت هاي کوچک حداکثر بهره را برد. داشتن رويکرد موازنه در هزينه ها، 

زمان و کيفيت بسيار حائز اهميت است.

کريم خان زند همچنين در پايان به نقش افراد در بدنه يک سيس��تم اش��اره کرد 
و گف��ت: حلقه ه��اي ي��ک زنجير هيچ کدام بر ديگري اهميت بيش��تر و ارجحيت 
ندارد، در يک سيس��تم هم چنين اس��ت و موفقيت يک ش��رکت حاصل تلاش و 
حضور تک تک افراد اس��ت، ملاک افراد در آن جايگاه ش��ان نيس��ت بلکه نحوه 
و کيفيت کارايي آنهاس��ت. موفقيت فعلي بيمه نوين نيز حاصل تلاش و تعامل 
همه افراديست که سرنوشت خود را جدا از شرکت شان نديدند و براي آن بدون 

ترديد تلاش کردند.
نشس��ت سراس��ري مديران س��تادي و رؤس��اي بيمه نوين در روزهاي ۲۲ و ۲۳ 
فروردي��ن م��اه برگ��زار و ط��ي آن علاوه بر ارائه گ��زارش عملکرد و برنامه هاي 
عملياتي س��ال ۹۷ و مقالاتي از س��وي مديريت هاي مختلف، ۹ پنل تخصصي 

توسط رؤساي شعب به طور گروهي ارائه شد.

فرهنگ سازي در جهت کاهش تصادفات نيازامروز جامعه
ب��ه گ��زارش روزنامه تجارت به نق��ل از روابط 
عمومي صندوق تامين خس��ارت بدني کش��ور 
، دکت��ر عل��ي جباري در س��ومين روز برگزاري 
نمايشگاه بورس ، بانک و بيمه ) فاينکس۲۰۱۸( 
با حضور در س��الن ميلاد نمايش��گاه ) س��الن 
تخصصي صنعت بيمه( از غرفه هاي شرکتهاي 

بيمه حاضر در اين نمايشگاه بازديد کردند.
مديرعامل صندوق تامين خسارت بدني کشور در حاشيه بازديد خود از نمايشگاه 
در پاسخ به سوالات خبرنگاران رسانه هاي گروهي گفت: يکي از نقاط قوت چند 
س��ال اخير در صنعت بيمه ورود رس��انه ها و خبرنگاران تخصصي بيمه اي بوده 
اس��ت. رس��انه ها بازوي توانمند صنعت بيمه در فرهنگ س��ازي بوده اند و با نقد 

سازنده به ارتقاء صنعت بيمه کمک کرده اند.
دکتر علي جباري، صندوق تامين خسارت بدني کشور را مکمل صنعت بيمه ناميده 
و گفت: قانون شخص ثالث مصوب ۱۳۹۵ از جمله قوانين مترقي کشور است که 
نهاد صندوق و جايگاه آن کاملا مشخص و تبيين شده است . دو جنبه حمايتي 
براي اين نهاد ديده شده ، حمايت از مصدومين و آسيب ديدگان حوادث رانندگي 
و نقش حمايت و تضمين بيمه ش��خص ثالث ش��رکتهاي بيمه ، در حقيقت طبق 
قانون هر بيمه نامه شخص ثالث که توسط شرکتهاي بيمه عرضه مي گردد ، نهاد 
صندوق ضمانت پرداخت خسارت احتمالي جاني آن را در صورت ورشکستگي 

يا عدم توانايي شرکت بيمه در ايفاي تعهد را برعهده دارد.
مديرعامل صندوق تامين خس��ارت بدني در پايان به نقش رس��انه ها و صنعت 
بيمه در کاهش تصادفات اشاره کرده و افزود : قطعا فرهنگ سازي که منجر به 
کاهش تصادفات و تلفات جاني ش��ود به صنعت بيمه کمک خواهد کرد و ما با 

همکاري رسانه ها در اين مسير تلاش خواهيم کرد.

کارت اعتباري بيمه ملت 
در حمايت از توليدکنندگان داخلي و کالاي ايراني

دکتر عليرضا ابراهيم پور، مديرعامل بيمه ملت 
گف��ت: کارت اعتب��اري بيمه مل��ت محصولي 
بيم��ه اي در حماي��ت از توليدکنندگان داخلي و 

کالاي ايراني است.
با توجه به نام گذاري س��ال ۹۷ از س��وي مقام 
معظم رهبري، با عنوان »سال حمايت از کالاي 
ايراني« ش��رکت بيمه ملت با هدف حمايت از 
محصولات و توليدات داخلي کش��ور، توس��عه 
محصول کارت اعتباري را با رويکرد حمايت از 

توليدکنندان داخلي و کالاهاي ايراني در دستور کار قرار داده است.
مديرعامل ش��رکت بيمه ملت بيان کرد: حمايت از کالاي ايراني مي تواند گره 
بسياري از مشکلات اقتصادي کشور را بگشايد و همه شرکت هاي خدمات رسان 

بايد به هر شکل ممکن در راستاي اين امر کوشا باشند.
وي محص��ول »کارت اعتب��اري« را يک��ي از ابزاره��اي مهم مالي و بيمه اي و از 
محصولات جديد و منحصر به فرد بيمه ملت دانس��ت و ادامه داد: ش��رکت بيمه 
مل��ت، حماي��ت از توليدکنن��دگان داخلي را همواره محور اقدامات خود قرار داده و 

در سال حمايت از کالاي ايراني و با هدف حمايت از محصولات داخلي نسبت 
به عرضه و توسعه اين محصول اقدام خواهد کرد.

دکت��ر عليرض��ا ابراهيم پور ب��ا تأکيد بر اين که محصول »کارت اعتباري« هم به 
فروشندگان و هم به مشتريان آنان خدمات ارائه مي دهد؛ ابراز کرد: اين محصول 
 B B,( نوعي بيمه بازپرداخت اقساط است که در دو سطح معاملاتي خُرد و کلان
B C( قابليت ارائه داش��ته و بازپرداخت اقس��اط خريداران را به فروش��ندگان کالا 
و خدمات، و عمده فروش��ان را به توليدکنندگان بيمه مي کند و بيمه عمر مانده 

بدهکار خريداران کالا را نيز شامل مي شود.
دکتر ابراهيم پور در همين خصوص توضيح داد: توليدکنندگان داخلي با استفاده 
از خدمات کارت اعتباري بيمه ملت، از حمايت بيشتري براي فروش محصولات 
خود برخوردار خواهند بود تا بدون دغدغه از عدم بازگش��ت س��رمايه، نس��بت به 

عرضه و توليد کالاهاي با کيفيت تر و مرغوب تر اقدام کنند.
وي ب��ا اش��اره ب��ه اين ک��ه حرکت به س��مت حمايت از کالاه��اي داخلي با نگاه 
کلان به افزايش توليد ناخالص داخلي و رشد اقتصادي پيش بيني شده در سند 
چش��م انداز کمک مي نمايد؛ افزود: س��الم بودن زنجيره توليد و توليد کالاهاي 
باکيفيت س��بب رضايت مندي مصرف کننده مي ش��ود و اگر اين رضايت مندي با 
تسهيل شرايط خريد با توجه به توان اقتصادي خريداران توأمان شود، اف�زاي��ش 
ح�ج���م ف��روش و در ن�ت�ي�جه س��ودآوري بيش��تر را ب��راي توليدکنندگان به 

ارمغان مي آورد.
دکتر عليرضا ابراهيم پور ديگر مزاياي عضويت توليدکنندگان داخلي در ش��بکه 
پذيرندگان کارت اعتباري بيمه ملت را اين گونه اعلام کرد: بازپرداخت اقس��اط 
فروش هاي انجام ش��ده توس���ط بيمه ملت از ط�ريق صدور بيمه نامه اعتباري 
ف��روش اقس��اطي )B C( و معرف��ي پذيرن�دگان ب��ه دارن�دگان کارت از طري�ق 
وب س����ايت کارت، ارس����ال پيامک و تبليغات در سازمان هاي ط�رف قرارداد 
از مزاياي عضويت فروش��گاه ها و مراکز در ش��بکه پذيرندگان کارت اعتباري 

بيمه ملت است.
وي در همين خصوص ادامه داد: کليه ش��رکت ها و فروش��گاه هاي ارائه کننده 
کالا و خدمات ايراني که قصد عضويت در شبکه فروشگاهي بيمه ملت را دارند، 
مي توانند درخواست خود را به بيمه ملت ارائه دهند تا پس از بررسي توسط امور 
 )POS( بيمه گ��زاران بيمه ه��اي اعتباري و عقد ق��رارداد، پايانه فروش اعتباري
مربوطه در فروش��گاه نصب ش��ده و اطلاعات مربوط به فروش��گاه يا ش��رکت 
ارائه کننده کالا و خدمات از طريق س��ايت اينترنتي کارت اعتباري بيمه ملت به 
نش��اني www.mellatcard.ir و همچنين از طريق پيامک به دارندگان کارت 

اعتباري )خريداران( اطلاع رساني شود.
گفتني اس��ت؛ س��ازمان ها، مؤس��سات و ش���رک�ت ه�اي دول�تي و خص�وصي 
براي ارائه خدمات »کارت اعتباري« به کارکنان تحت پوش��ش خود مي توانند 

نسبت به عقد قرارداد با شرکت بيمه ملت اقدام کنند.

نشست تخصصي بررسي کاربرد بلاک چين در بازار مالي
نشس��ت تخصصي بررس��ي کاربرد بلاک چين 
)فن��اوري زنجي��ره بلوک��ي( در بازارهاي مالي 
ب��ا حضور مهندس س��يد مجي��د بختياري مدير 
 fin stars عامل شرکت بيمه دي در نمايشگاه

برگزار شد.
 ب��ه گ��زارش روزنام��ه تجارت ب��ه نقل از روابط 
عموم��ي و ام��ور بي��ن المل��ل؛ در اين نشس��ت 

تخصص��ي ک��ه ب��ا حض��ور مديران عامل چندين ش��رکت فع��ال در حوزه هاي 
انفورماتي��ک برگ��زار ش��د، مهندس بختياري به عن��وان متخصص حوزه بيمه، 
در زمينه کاربرد اين فناوري در صنعت بيمه گفت: اس��تعداد بس��يار بالايي براي 
اس��تفاده از بلاک چين در تمام زنجيره هاي ارزش��ي بيمه از جمله فرآيندهاي 
صدور و خسارت وجود دارد. شفافيت و امنيت اين فناوري مي تواند نقش بسيار 
مؤث��ري در رواب��ط نمايندگان و کارگزاران به عنوان حلقه اتصالي ش��رکت هاي 

بيمه و بيمه شدگان بازي کند.
وي درباره وضعيت بلاک چين در بازار مالي جهان گفت: ۵۶% از ش��رکت هاي 
بيمه در دنيا در حال مطالعه اين مس��ئله هس��تند و ش��رکت هاي بسيار شاخص در 

بازار بيمه جهان فعاليت هاي محدودي را در اين زمينه عملياتي کرده اند.
مديرعامل شرکت بيمه دي بيان کرد: به نظر مي رسد شرکت هاي بيمه مي توانند 
در بح��ث بيمه ه��اي اتکاي��ي تعاملات خوبي را با اس��تفاده از اين قابليت داش��ته 

باش��ند، همچني��ن بيمه ه��اي عم��ر را هم مي توانيم با توجه ب��ه مزيت هاي اين 
سرويس بيشتر بشناسانيم و در جامعه توسعه دهيم و به طور خلاصه بايد گفت 
اي��ن فن��اوري مي توان��د ضري��ب نفوذ بيمه را در کش��ور جا به ج��ا کرده و به طور 

چشمگيري افزايش دهد.
مهندس بختياري درخصوص بستر سازي اين فناوري اظهار داشت: نکته مهم 
اين اس��ت که وقتي با مقوله اي ديجيتال مانند بلاک چين مواجه مي ش��ويم، در 
ابتدا فرهنگ سازي آن بايد مورد توجه قرار بگيرد. بسيار حائز اهميت است که 
در ابتدا واقعيت ها و قابليت هاي آن را شناس��ايي، و زير س��اخت هاي آن را فراهم 
کنيم و در نهايت واقع بينانه و تخصصي با آن مواجه ش��ويم. به طور مثال يکي 
از الزامات اساس��ي در ش��رکت هاي بيمه و به طور کل در صنعت بيمه، بحث راه 
اندازي سيستم هاي جامع بيمه گري است که بتواند بستري مناسب براي تعريف 

عملياتي فناوري هايي مانند بلاک چين را فراهم کند.
وي در پايان افزود: امروزه بسترهاي ديجيتال و فضاي مجازي در جامعه رونق 
پيدا کرده اند که خود اين مطلب، و همچنين حمايت هاي صنعت بيمه، پذيرش 

اين پديده را در جامعه تسهيل مي کند.

ساختمان جديد بيمه سرمد در شيراز افتتاح شد
س��اختمان جدي��د بيم��ه س��رمد در مورخه ۲۲ 
فروردين ۱۳۹۷ همزمان با عيد س��عيد مبعث با 
حض��ور مجتبي کاتب نائب رئيس هيات مديره 
بيمه سرمد، عليپور عضو عيات مديره، کتيرايي 
مديري��ت امور ش��عب و نماين��دگان و علي نژاد 
مدير سرپرس��تي بيمه س��رمد در استان فارس، 

در شيراز افتتاح شد.
به گزارش روزنامه تجارت به نقل از روابط عمومي بيمه سرمد، در تاريخ ۲۲ فروردين 
ماه ۱۳۹۷ و همزمان با عيد سعيد مبعث، بيمه سرمد ساختمان جديد شعبه شيراز را 
افتتاح نمود. در اين مراسم که با حضور آقايان مجتبي کاتب نائب رئيس هيات مديره 
بيمه سرمد، عليپور عضو هيات مديره، کتيرايي مديريت امور شعب و نمايندگان و 
علي نژاد مدير سرپرستي بيمه سرمد در استان فارس برگزار شد، نائب رئيس هيات 
مديره بيمه سرمد ضمن تبريک عيد مبعث به حاضرين، تقارن افتتاح اين ساختمان 
جديد را با اين مناسبت به فال نيک گرفت. مجتبي کاتب همچنين در اين مراسم 
خبر از برگزاري مجمع شرکت در زمان مناسب داد و گفت: »احتمال دارد که اين 
مجمع حتي زودتر از سال هاي گذشته نيز برگزار شود.« کاتب ادامه داد: »در سال 
گذشته با اعمال سياست هاي شايسته و مناسب از سوي هيات مديره، شفافيت مالي 
در بيمه س��رمد به عنوان يکي از مهمترين رويکرد هاي ش��رکت در نظر گرفته ش��د 
و به دنبال اين رويکرد حساب هاي رشته بيمه زندگي تفکيک شد.« کاتب افزود: 
»کسب اين مهم تنها با همکاري و مشارکت دلسوزانه تک تک همکاران امکان 
پذير بود و بيمه س��رمد به داش��تن چنين کارمنداني افتخار مي کند.« کاتب ضمن 
اش��اره و تقدير و تش��کر از حمايت هاي همه جانبه دکتر صيدي مدير عامل جديد 
بانک صادرات بيان نمود که ايشان قول مساعد داده اند تا همکاري همه جانبه اي 
بين اين بانک و کارکنان آن با بيمه س��رمد ش��کل گيرد. وي با اش��اره به باز ش��دن 
نم��اد بان��ک ص��ادرات در ب��ورس و اتفاقات خوبي که در اين بانک در حال رخ دادن 
مي باشد گفت: »تمام اين حرکت هاي مثبت در بانک صادرات موجبات رشد سهام 
بيمه سرمد را نيز فراهم نموده است.« نائب رئيس هيات مديره بيمه سرمد اظهار 
اميدواري کرد: »عليرغم آن که در س��ال گذش��ته بيمه سرمد توفيقات چشمگيري 
را در زمينه رشد پرتفوي سهامداري کسب نمود، در سال جديد نيز اين رشد قابل 
توجه براي شرکت علاوه بر پرتفوي سهامداري در حوزه هاي غيرسهامداري نيز به 
دست آيد.« مجتبي کاتب، حضور شايسته جناب مقدسي رئيس هيات مديره بيمه 
س��رمد را در بانک صادرات به عنوان رئيس هيات مديره اين بانک مثبت ارزيابي 
نمود و گفت: »حضور ايشان در بانک صادرات مي تواند فرصت مغتنمي براي هدايت 
صحيح ش��رکت باش��د و بس��تر مناسبي را براي همکاري هاي گسترده بين بانک و 
بيمه س��رمد فراهم کند.« کاتب در بخش ديگري از س��خنان خود تاکيد کرد که 
در س��ال جديد جذب و تقويت نمايندگان اس��تان فارس با هماهنگي مديريت اين 
استان صورت گيرد و آموزش و برگزاري دوره هاي حرفه اي براي نمايندگان اين 

استان در جهت ارتقاي سطح علمي آن ها انجام شود.
ش��ايان ذکر اس��ت که س��اختمان جديد شعبه شيراز بيمه سرمد به نشاني، خيابان 
قصرالدشت، حد فاصل کوچه ۸۴ و ۸۶، روبروي بانک مسکن، پلاک ۴۱۲ آماده 

ارائه خدمات به بيمه گذاران مي باشد.

اخبار بيمه

��� روش درست اين است 
ک�ه ه�رگاه مي خواهن�د 
کنن�د،  پ�رس  را  س�که 
نمايندگاني از دادستاني، 
ناظ�ر اتحادي�ه، نماينده 
مصرف کنندگان، نماينده 
پخ�ش کنن�دگان ط�لا و 
مربوط�ه  دس�تگاههاي 
حضور داش�ته باشند تا بر 
مس�ير پرس کردن سکه 
طلا نظارت داشته باشند


